
Ako pracuje pýcha Dôležitosti – 1.časť 

Otázka: Keď  ľudská bytosť niečo veľmi, Veľmi, VEĽMI chce a nedosiahne 

to, tak sa potom preklopí do pozície obete a vytvorí si v sebe  depresiu, frustráciu 

a po čase sa dostane do akejsi letargie a časom sa môže stať až  apatickou?  

Odpoveď :  Áno, súvisí to s tým, že tá ľudská bytosť má v sebe veľké 

očakávania,  že keď dosiahne to, čo ona tak veľmi chce, tak bude veľmi dôležitá 

a je jedno či bude dôležitá pre jedného človeka,  alebo pre  celú spoločnosť.  

A práve tá pýcha dôležitosti  tým, že ju potom preklopí do pozície a najmä 

pýchy obete, keď sa to nestane a ona sa nestala tou dôležitou pre nikoho, tak ju to 

hodí do tej frustrácie a to všetko  ostatné je toho dôsledkom.  

Potom tá ľudská bytosť stále  neprijíma, prečo sa to nestalo  a ona nie je tou 

dôležitou ľudskou bytosťou a nevie to pochopiť, lebo ona veľmi verila 

a očakávala, že to tak bude a že sa tak stane. 

A to sú tie OČAKÁVANIA, ktoré keď  ľudská bytosť v sebe vytvorí, tak ju 

vždy hodia na začiatok a práve preto, že sa neudialo to, čo ona OČAKÁVALA a 

chcela, tak potom prichádza tá flustrácia, depresia a časom letargia, či apatia.   

Otázka : Skutočnosť, že ľudská bytosť, stále nedokáže niekomu odpustiť,  

je dôsledkom toho, že má v sebe nie len skrytú pýchu obete, ale aj túto pýchu 

dôležitosti, ktorá však môže byť pre túto ľudskú bytosť rovnako skrytá, ako je 

skrytá aj pýcha obete ? 

Odpoveď :  Áno, pretože ak ľudská bytosť túto skrytú  pýchu dôležitosti 

v sebe vytvorí, tak  s tým  potom  zápasí niekoľko životov.  Ak sa tej ľudskej 

bytosti  nesplnil  a nenaplnil práve ten pocit, že ona je tá prvá a dôležitá a ona je 

tá vyvolená v živote tu a teraz, tak vedie ten zápas ďalej aj v živote tu a teraz.  

V živote tu a teraz to však má nevedomé, pretože sa to zasialo do  vedomia 

jej duše viac krát v mnohých minulých životoch.  A keď sa to neudeje,  čiže 

v živote tu a teraz sa  neudeje práve tá dôležitosť, alebo tá vyvolenosť,  tak potom 

nastáva u tej ľudskej bytosti tá frustrácia, rezignácia, nespokojnosť, depresia, 

apatia, letargia,  alebo  pocit vyhorenia.  



Uvedomte si však, že  nikto iný to v tej ľudskej bytosti nevytvoril a nikto iný 

ju v tom nepodporuje, ale len  ona sama si to v sebe vytvorila a stále tvorí.  

Každá ľudská bytosť si potrebuje uvedomiť, že dôležitosť a vyvolenosť nič 

nie je, pretože pre rozvoj duše ani dôležitosť ani vyvolenosť nič neznamená a ona 

sa potrebuje naučiť byť pokornou, lebo to je pre jej dušu potrebné a dôležité.   

Práve tá  vyhorenosť,  nenaplnenosť, depresia, frustrácia, apatia, či  

nespokojnosť  je potom pre tú ľudskú bytosť  výzva k tomu, aby to mohla 

pochopiť a naučila sa  byť pokornou.  

        Otázka: Tá ľudská bytosť je potom aj v živote tu a teraz nespokojná, pretože 

nedosiahla práve to, čo ona očakávala a chcela a preto nedokázala tým druhým 

ľudským bytostiam ani tu a teraz  odpustiť?  

Odpoveď :  Áno, ale tú nespokojnosť  v nej zase vytvorila len tá pýcha  

dôležitosti, že  ona niečo znamená. Keď príde tá príležitosť, že ona by mohla pre 

niekoho niečo znamenať, ale keď sa to neudeje podľa jej očakávaní, tak ju to otočí 

a vytvorí to v nej tú nespokojnosť, alebo rezignáciu, alebo apatiu, alebo  depresiu, 

alebo syndróm vyhorenia, alebo depresiu.   

Ako keby stále bola závislá na tom pocite dôležitosti a keď sa to nestane 

a nemá ho, tak hľadá spôsob ako byť dôležitá aspoň pre samú seba a práve preto 

upadne do tej letargie, apatie, frustrácie, depresie, nespokojnosti  atď., a práve 

tam sa potom tá dôležitosť vytvorí, ale je v tej opačnej rovine.   

Tej ľudskej bytosti  chýba v živote pokora a vďačnosť za tie najmenšie veci, 

ktoré život ponúka a vtedy sa stáva, že tá ľudská bytosť, ktorá je takto nastavená 

sa v tej podstate potom nevie priblížiť sama k sebe.  

Tá ľudská bytosť potom očakáva, že ju bude niekto druhý vnímať ako 

veľmi dôležitú a tak ju bude aj prijímať, ale keď ona nevie prijímať samú seba, 

tak to ani  ten okolitý svet neurobí.   

Toto všetko ide z nevedomých rovín tej ľudskej bytosti a súvisí to s tým, čo 

ona vytvorila sama v sebe  v minulých životoch, avšak nemá to tu a teraz vedomé, 

ale aj tak to je hlboko v jej podvedomí zapísané.  

Ale uvedomte si, že  je veľmi tenká hranica medzi vedomím a nevedomím. 



 Z nevedomia ľudskej bytosti vyťahuje veci ego. A v tej egoistickej stránke 

ľudskej bytosti to je, len ona sama kto to robí, avšak ona vôbec nerozmýšľa nad 

tým odkiaľ to prichádza. Je pre ňu veľmi pohodlné, že ona neprijíma svoju 

zodpovednosť a vedome-nevedome ju potom prenáša na tých druhých.  

Ego nedovolí mnohým ľuďom pripustiť, že to prichádza z nevedomia, 

avšak práve cez ego sa to potom prejavuje na ich vedomí.  

Len veľmi malé percento ľudí si túto súvislosť dokáže uvedomiť.  

Otázka: A ako sa tá  prejavená pýcha dôležitosti potom zmení na tú  skrytú? 

Odpoveď :  Na základe zážitkov, ktoré nevie ľudská bytosť spracovať,  tak  

sa vytvorí tá emócia - frustrácie, depresie, nespokojnosti, vyhorenia, apatie, ale 

aj čokoľvek iného, čo je negatívne pre fungovanie tej ľudskej bytosti v živote, čiže 

vytvorí sa  v ľudskej bytosti akákoľvek emócia, ktorá má vplyv na dušu, kde si 

duša vytvorí nejakú domnienku.  

Otázka: Domnienky sú očakávania?  

Odpoveď :  Nie, je to súbor myšlienok  tej ľudskej bytosti v tej danej chvíli, 

ktorými sa ona v tej danej chvíli zaoberá. A zaoberá sa nimi práve preto, že ich 

v tej  danej chvíli nevie spracovať. 

Otázka: Ale to sa vytvorí taký začarovaný kruh?  

Odpoveď :  Áno, je to tak. 

Otázka: Ako môže ľudská bytosť z toho začarovaného kruhu vyjsť von?  

Odpoveď : Ťažko, veľmi ťažko, lebo tá ľudská bytosť to v tej chvíli 

nedokáže vôbec vidieť. 

Otázka: Pomôže,  keď sa to tej ľudskej bytosti povie?  

Odpoveď :  Nie, lebo ona to v tej danej chvíli nevidí a aj keď jej to povieš, 

tak to tej ľudskej bytosti nepomôže. Musí prísť určitá situácia, v ktorej jej svitne 

a až potom jej to môžeš povedať a až vtedy to tá ľudská bytosť dokáže pochopiť.   

Otázka: Tú situáciu, v ktorej ľudskej bytosti „svitne“, jej pošle Stvoriteľ?  

Odpoveď :  Nie, je to duša. Duša, ktorá sa vtelí do tela si to vyberie predtým 

než vchádza do fyzického tela a do tej inkarnácie a vyberie si tie situácie, ktoré jej 

prídu do života, aby mohla prezrieť a pochopiť to.  


